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Câciu: România are cheltuieli permanente care obliga la o finantare mai mare;

dobânzile intra în zona de stabilizare

România are o carenta structurala si cheltuieli permanente care obliga la o finantare mai mare, iar în ceea ce

priveste dobânzile acestea intra într-o zona de stabilizare, pe fondul în care se stabilizeaza si partea de inflatie, a

declarat, miercuri, în plenul Senatului, ministrul Finantelor, Adrian Câciu.

"E adevarat, România are o carenta structurala, are cheltuieli permanente sau cheltuieli rigide care obliga, daca

vreti, la o finantare mai mare. Dar, cu toate acestea, cu un sprijin suplimentar de 47 de miliarde, România a

încheiat deficitul mai bine decât cel a asumat în fata Comisiei Europene. Vorbim de dobânzi. Da, dobânzile au

crescut foarte mult în anul 2022 si nu au crescut numai în România. România nu este o insula izolata nici în lume,

nici în Europa. Daca va uitati în regiune, o sa observati ca dobânzile au crescut cu peste 300%. Dobânzile în

România, în afara de doua vârfuri pe care le-am avut, de peste 9%, si au fost vârfuri conjuncturale, au crescut de la

5,5% în jur de 8%. Acesta pe un fond în care ratingul României nu este cel mai grozav. Ratingul se îmbunatateste

când elementele de structura ale economiei sunt restructurate, reasezate. Crizele nu-ti dau timpul sa faci aceste

restructurari, de pe azi pe mâine. Dincolo de ratinguri se vorbeste si trebuie sa luam în calcul despre inflatia care

n-a fost de 16%, inflatia anuala... As vrea ca termenii sa-i folosim mai corect. Inflatia anuala în România este de

13,8%, inflatia la decembrie, într-adevar, este 16%. Exista, totusi, niste indicatori si mai ales indicatori macro.

Conteaza foarte mult sintagmele folosite", a mentionat seful de la Finante la "Ora Guvernului".

Oficialul a sustinut ca dobânzile intra într-o zona de stabilizare "si asta si pe fondul în care se stabilizeaza partea de

inflatie".

"Partea structurala ramâne înca ridicata, iar costurile cu dobânzile, din perspectiva nivelului ratei dobânzilor, vor fi

similare pe prima parte a anului si mai mici pe partea a doua a anului fata de anul trecut. Important este ca s-a

stabilizat situatia. În situatii de genul acesta, îi îndemn pe toti sa se uite cum se întâmpla în Ungaria, cum se

întâmpla Polonia, în Cehia, Bulgaria sa vada cum au evoluat dobânzile. Daca discutam numai de dobânzi, vreau sa

va spun ca o tara nu se finanteaza cum finantezi ca un broker de credite. Capitalul conteaza si am spus asta acestui

Senat si la tribuna Parlamentului. Daca aveam mai putin capital de refinantat, cu siguranta aveam costuri mai

scazute la dobânzi", a explicat demnitarul.

Câciu a atras atentia asupra faptului ca declaratiile publice facute de catre clasa politica, referitoare la situatia

economica, afecteaza semnalele din piata externa.

"În momentul în care iesim în piata publica si facem declaratii care arata falimentul României, care arata elemente

de apocalipsa, sa nu va asteptati, si asta-i rog si pe colegii mei de la Partidul Social Democrat, ca pietele sa se uite

insensibil la astfel de declaratii ale politicienilor. Sa va puneti întotdeauna întrebarea daca o astfel de declaratie,

dincolo de rezultatul politic de conjunctura si poza de moment, face bine sau nu cetatenilor acestei tari. Şi nu ma

ascund sa va spun ca la rectificarea de anul trecut, în contextul în care nimeni nu l-a întrebat pe ministrul de

Finante, macar în Parlament sa-l cheme sa zica cât sunt facturile la energie, s-a preferat dialogul prin intermediul

mass-media, când se vehiculau sume de 40 de miliarde, 30 de miliarde, în care toate institutiile financiare

internationale se întrebau oare care este realitatea. Evident ca am stat de vorba cu fiecare în parte. În acel moment,

sa stiti ca costul de finantare în România a crescut", a subliniat Câciu.

Acesta a dat asigurari ca, "indiferent cine e ministrul de Finante", România este pe un trend bun.

"Am spus-o din prima clipa ca reformele se vor face, nu ne ascundem în spatele unor crize. Pe unii dintre colegii

mei i-am deranjat pentru ca ne-au dat exemple cu alte perioade când România a fost într-o situatie mai critica. Am
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spus nu, daca ne ascundem mereu în spatele crizelor, nu o sa depasim niciodata nivelul la care suntem. Reformele

se vor face, deficitele se vor reduce. Problema pe care eu o vad este un mai bun dialog în clasa politica, în scopul si

în beneficiul cetatenilor si scopul întaririi acestei tari si a dezvoltarii. Legat de legea privind reforma pensiilor

speciale, trebuie sa fie toti ministrii de resort de fata, pentru ca nu e vorba numai de bani, e vorba de asumare de

catre fiecare ministru a partii lui de sector si sa ne spuna ce se întâmpla cu acel sector", a afirmat ministrul

Finantelor.

Ministrul Finantelor, Adrian Câciu, participa miercuri, în plenul Senatului, la dezbaterea "Ora Guvernului", ca

urmare a invitatiei adresate la propunerea grupului senatorial al USR.

Pe 27 februarie 2023, data trimiterii invitatiei, USR mentiona ca deficitul bugetar al României a atins "niveluri

record", iar costurile de finantare sunt unele dintre cele mai mari din Uniunea Europeana.

Potrivit unui comunicat al USR transmis la acea data AGERPRES, "ministrul Finantelor trebuie sa clarifice care

sunt companiile carora li se va aplica 'taxa de solidaritate' si daca nu cumva aceasta este pur si simplu o taxa de

solidaritate cu cei cu pensii speciale".
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